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Protokół nr 29/20 
z posiedzenia Komisji Oświaty, Spraw Społecznych i Promocji  

Rady Miejskiej w Mosinie, które odbyło się w dniu 21 października 2020 r.  
w trybie zdalnym 

 
Posiedzenie otworzył o godz. 17.00 Przewodniczący Komisji Oświaty, Spraw 

Społecznych i Promocji Roman Kolankiewicz. W obradach udział wzięli członkowie wyżej 
wymienionej komisji stałej Rady Miejskiej w Mosinie oraz goście według załączonych list 
obecności. 
 
PRZEBIEG POSIEDZENIA: 
Burmistrz Gminy Mosina Przemysław Mieloch udzielił odpowiedzi na pytania, które między 
innymi dotyczyły: wskazania, czy Gmina Mosina otrzymała już jakieś wytyczne w sprawie 
przeprowadzenia Narodowego Spisu Powszechnego w 2021 roku, czy Gmina Mosina 
przygotowuje się jakoś do tego zadania oraz czy znane są kwestie operacyjne i kosztowe  
z nim związane; wskazania, czy w związku z tym, że Narodowy Spis Powszechny ma się odbyć 
elektronicznie, zadaniem Gminy Mosina będzie udostępnianie łączy i sprzętu dla osób,  
które nie mają możliwości skorzystania z nich we własnym zakresie i czy są już jakieś pomysły 
na to oraz możliwości wyposażenia świetlic wiejskich znajdujących się na terenie gminy 
Mosina w jedno stanowisko komputerowe w tym celu. 
Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego i Budownictwa Miłosz Sura udzielił 
odpowiedzi na pytania dotyczące Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy 
Mosina na lata 2020-2023, które zostały skierowane jeszcze przed dzisiejszym posiedzeniem 
Komisji Oświaty, Spraw Społecznych i Promocji. 
W trakcie tego wystąpienia, do posiedzenia Komisji Oświaty, Spraw Społecznych i Promocji 
dołączył radny Michał Kleiber, tak więc odtąd w dalszym ciągu tego posiedzenia wyżej 
wymienionej komisji stałej Rady Miejskiej w Mosinie udział brało 9 jej członków. 
Architekt Aldona Cieśla z firmy URBANIKA wraz z Kierownikiem Referatu Planowania 
Przestrzennego i Budownictwa Miłoszem Surą przedstawiła Gminny Program Opieki  
nad Zabytkami dla Gminy Mosina na lata 2020-2023, którego kserokopia wraz z kserokopią 
projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy 
Mosina na lata 2020-2023 stanowią załącznik niniejszego protokołu. Następnie  
wraz z Burmistrzem Gminy Mosina Przemysławem Mielochem, Kierownikiem Referatu 
Planowania Przestrzennego i Budownictwa Miłoszem Surą, Zastępcą Burmistrza Gminy 
Mosina Tomaszem Łukowiakiem oraz architektem Agatą Marciniak z firmy URBANIKA 
udzieliła odpowiedzi na pytania, które między innymi dotyczyły: wskazania, czy Urząd Miejski 
w Mosinie dysponuje wykazem szlaków turystycznych przebiegających przez teren gminy 
Mosina i czy można się z nim zapoznać; oceny stanu dworu w Głuszynie Leśnej; określenia 
sposobu, w jaki są informowani właściciele obiektów zabytkowych o tym, że są one wpisane  
do gminnej ewidencji zabytków i czy mogą oni liczyć na współpracę z Urzędem Miejskim  
w Mosinie w zakresie udzielania informacji o możliwościach pozyskania dofinansowania  
na ich remonty; potrzeby rozszerzenia informacji zawartych w punkcie 4 i w punkcie 5 oceny 
realizacji gminnego programu opieki nad zabytkami dla Gminy Mosina na lata 2011-2014; 
potrzeby weryfikacji informacji o budynku mieszkalnym znajdującym się w Daszewicach,  
przy ul. Poznańskiej 67; sposobu rozumienia informacji o krzyżu przydrożnym,  
znajdującym się w Daszewicach, przy ul. Dolnej 5C; potrzeby podjęcia działań mających  
na celu ustanowienia zabytkiem innej figury kultu religijnego w Daszewicach; potrzeby 
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popularyzowania wiedzy na temat zbytków znajdujących się na terenie gminy Mosina  
i potrzeby powołania jak najprędzej zespołu koordynującego, który będzie monitorował 
realizację Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Mosina na lata 2020-2023 
po jego przyjęciu przez Radę Miejską w Mosinie; wskazania zabytku, który udało się ocalić  
na terenie gminy Mosina z powodu uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obejmującego teren, na którym on się znajduje; wskazania kryteriów 
decydujących o wpisaniu danego obiektu do gminnej ewidencji zabytków; braku 
konsekwencji wpisania do gminnej ewidencji zabytków kolumny granicznej z XVIII wieku  
w Rogalinie dla możliwości pozyskania środków finansowych na jej renowację; błędnego 
określenia Farbiarni Kałamajskiego jako zespołu budynków fabrycznych; wskazania 3 
budynków użyteczności publicznej, którymi miałyby być budynki administracji publicznej, 
sądy, poczty i banki, 4 karczm i zajazdów, 6 zakładów przemysłowych, 4 pałaców i dworów 
oraz 11 szkół w tabeli dotyczącej zasobów zabytków w gminie Mosina; potrzeby 
doprecyzowania lokalizacji niektórych obiektów w tabeli dotyczącej pomników przyrody 
usytuowanych w granicach gminy Mosina; interpretacji określenia, że stan kolumny 
granicznej z XVIII wieku w Rogalinie jest bardzo dobry; wskazania, czy „Kokotek” był dawnym 
domem uzdrowiskowym; wskazania, czy określenie „pozostałości dawnego zespołu  
dworsko-folwarcznego majątku Budzyń” jest zasadne w sytuacji, gdy pozostał z niego tylko 
jeden obiekt; potrzeby weryfikacji wsi wymienionych jako najstarsze i przekazania radnym 
do sesji Rady Miejskiej w Mosinie konkretnej informacji określającej zamysł i kryteria, jakie 
powinny być spełnione, żeby dane miejscowości w tym miejscu wymienić; zapisu o corocznej 
aktualizacji planu ochrony zabytków na wypadek konfliktu zbrojnego i sytuacji kryzysowych; 
potrzeby wykreślenia z Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Mosina na lata 
2020-2023 oceny realizacji gminnego programu opieki nad zabytkami dla Gminy Mosina  
na lata 2011-2014; wskazania, czy jest zasadne, żeby na kartach adresowych zabytków 
nieruchomych były niezanonimizowane nazwiska ich właścicieli; przyczyn wpisania 
nieistniejącego domu mieszkalnego w Baranowie do spisu obiektów zabytkowych wpisanych 
do gminnej ewidencji zabytków; wskazania, czy karty adresowych zabytków nieruchomych 
nie powinny być załącznikiem Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Mosina 
na lata 2020-2023; potrzeby precyzyjniejszego określenia czasu realizacji celów Gminnego 
Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Mosina na lata 2020-2023; braku wskazania 
Ludwikowa jako lokalizacji obiektów sanatoryjnych; potrzeby wykreślenia jednego budynku 
mieszkalnego przy ul. Głównej w Krośnie z gminnej ewidencji zabytków oraz możliwości 
opisania kolumny drugiej tabeli dotyczącej spisu obiektów zabytkowych wpisanych  
do gminnej ewidencji zabytków wyrazem „obręb”, a kolumny trzeciej wyrazem 
„miejscowość”.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Mosinie Małgorzata Kaptur przedstawiła swoje stanowisko 
w sprawie braku Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Mosina,  
który obowiązywałby w latach 2014-2020 i niewykonywania przez Burmistrza Gminy Mosina 
ustawowego obowiązku przedstawiania co 2 lata Radzie Miejskiej w Mosinie sprawozdania  
z realizacji takiego programu, zwracając przy tym uwagę, że ocena realizacji gminnego 
programu opieki nad zabytkami dla Gminy Mosina na lata 2011-2014, zawarta w obecnie 
przedstawianym programie, nie jest sprawozdaniem. Stwierdziła też, że w tej ocenie  
2 punkty zawierają stwierdzenia nieprawdziwe: uporządkowanie cmentarza ewangelickiego  
w Mosinie i cmentarza żydowskiego w Mosinie nie odbyło się w latach 2011-2014. Brakuje 
jej w tej ocenie: podania składu, w jakim funkcjonował zespół, który był odpowiedzialny  
za realizację gminnego programu opieki nad zabytkami dla Gminy Mosina na lata 2011-2014; 
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stwierdzenia, że nie udało się: dokonać weryfikacji gminnej ewidencji zabytków, sporządzić 
gminnej ewidencji zabytków małej architektury i sporządzić mapy dziedzictwa kulturowego; 
przedstawienia liczby poinformowanych właścicieli obiektów zabytkowych o możliwościach 
pozyskania środków finansowych i liczby tych właścicieli, którzy uzyskali to dofinansowanie; 
informacji o przeprowadzonych remontach obiektów zabytkowych; informacji  
o interwencjach władz Gminy przy rażących naruszeniach prawa budowlanego w przypadku 
obiektów zabytkowych. Stwierdziła przy tym, że w zasadzie to, co zostało zaproponowane  
w Gminnym Programie Opieki nad Zabytkami dla Gminy Mosina na lata 2020-2023,  
to przepisanie tego, co było i nie zostało zrealizowane w latach 2011-2014. Oświadczyła też,  
że będzie nadal oczekiwała od Burmistrza Gminy Mosina sprawozdania z realizacji gminnego 
programu opieki nad zabytkami dla Gminy Mosina na lata 2011-2014. Odniosła się także  
do stwierdzenia, że gminna ewidencja zabytków nie jest załącznikiem projektu uchwały  
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Mosina na lata 
2020-2023.  
Burmistrz Gminy Mosina Przemysław Mieloch zapewnił, że chce, aby to, co jest wymogiem 
prawnym w przedmiotowej sprawie, zostało zrealizowane. Natomiast odpowiedzi na pytania 
szczegółowe zostaną przygotowane na piśmie. 
Komisja Oświaty, Spraw Społecznych i Promocji wraz z gośćmi przeprowadziła dyskusję  
w powyższej sprawie.  
W trakcie tej dyskusji, do posiedzenia Komisji Oświaty, Spraw Społecznych i Promocji 
dołączył radny Marcin Ługawiak, a następnie radna Wiesława Mania, tak więc odtąd  
w dalszym ciągu tego posiedzenia wyżej wymienionej komisji stałej Rady Miejskiej w Mosinie 
udział brało 11 jej członków. 
Komisja Oświaty, Spraw Społecznych i Promocji 4 głosami „za”, przy 6 głosach 
„wstrzymujących się” – przyjęła wniosek nr 1 dotyczący zaopiniowania projektu uchwały  
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Mosina na lata 
2020-2023. Radny Maciej Patela nie wziął udziału w tym głosowaniu. 
Kierownik Referatu Oświaty i Sportu Anna Balcerek-Kałek przedstawiła projekt uchwały  
w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do przedszkoli i oddziałów przedszkolnych  
w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Mosina, na drugim etapie 
postępowania rekrutacyjnego, ustalenia liczby punktów za każde z tych kryteriów  
oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia, którego kserokopia stanowi załącznik 
niniejszego protokołu. Następnie wraz z Burmistrzem Gminy Mosina Przemysławem 
Mielochem udzieliła odpowiedzi na pytania, które między innymi dotyczyły: wskazania,  
czy warunkiem otrzymania Mosińskiej Karty Mieszkańca jest zameldowanie na terenie gminy 
Mosina; określenia korzyści wynikających z posiadania Mosińskiej Karty Mieszkańca; 
wskazania, jaka jest korzyść z osób zameldowanych w kontekście Mosińskiej Karty 
Mieszkańca; wskazania, czy w pierwszym etapie rekrutacji jest uwzględnione kryterium 
samotnego wychowywania kandydata w rodzinie; niewłaściwości jednoczesnego przyznania 
punktów za zameldowanie na terenie gminy Mosina, za odprowadzanie podatku 
dochodowego na rzecz Gminy Mosina oraz za posiadanie Mosińskiej Karty Mieszkańca; 
wskazania, czy nie jest nadmiernym przywilejem uwzględnienie kryterium wskazującego,  
że rodzeństwo kandydata uczęszcza i będzie w kolejnym roku szkolnym uczęszczało do danej 
placówki; wskazania, czy w każdym gminnym przedszkolu, poza zlokalizowanym w Wiórku, 
jest więcej miejsc niż chętnych; wskazania decydującego kryterium, które spowodowało,  
że ponad 20 dzieci nie dostało się do przedszkola w Wiórku i potrzeby przeanalizowania  
pod tym kątem wniosków odrzuconych; potrzeby uwzględnienia na drugim etapie 



4 

 

postępowania rekrutacyjnego kryterium aktywizującego zawodowo rodziców/opiekunów 
prawnych kandydata; wskazania, czy Wojewoda Wielkopolski może zakwestionować 
przedmiotową uchwałę z uwagi na proponowane kryterium dotyczące posiadania Mosińskiej 
Karty Mieszkańca oraz wskazania, czy w określeniu kryterium dotyczącego posiadania 
Mosińskiej Karty Mieszkańca obowiązek dotyczy obojga rodziców/opiekunów kandydata.  
Przewodniczący obrad Roman Kolankiewicz zwrócił uwagę, że otwarte zostały oferty  
na budowę sali gimnastycznej w Rogalinie, a Komisja Oświaty, Spraw Społecznych i Promocji 
przeprowadziła dyskusję w powyższej sprawie. 
Kierownik Referatu Oświaty i Sportu Anna Balcerek-Kałek wraz z Burmistrzem Gminy Mosina 
Przemysławem Mielochem udzieliła odpowiedzi na pytania dotyczące wskazania,  
czy opiekunka i kierowca w przewozach szkolnych mają pozytywny wynik testu na obecność 
koronawirusa oraz wskazania, czy szkoły prowadzone przez Gminę Mosina pracują zdalnie. 
W wyniku przeprowadzonej wraz z gośćmi dyskusji, Komisja Oświaty, Spraw Społecznych  
i Promocji 5 głosami „za”, przy 3 głosach „przeciw” i 3 głosach  „wstrzymujących się”  
– przyjęła wniosek nr 2 dotyczący wykreślenia punktu 3) i punktu 4) z § 1 projektu uchwały  
w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do przedszkoli i oddziałów przedszkolnych  
w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Mosina, na drugim etapie 
postępowania rekrutacyjnego, ustalenia liczby punktów za każde z tych kryteriów  
oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia. 
Następnie wyżej wymieniona komisja stała Rady Miejskiej w Mosinie przeprowadziła  
wraz z gośćmi dyskusję na temat konsekwencji przyjętego wniosku, na temat możliwości 
zmodyfikowania w drodze autopoprawki zapisu punktu 5) w § 1 projektu uchwały na taki, 
który wskazywałby, że rodzice/opiekunowie prawni kandydata wskazują w rozliczeniu 
podatkowym jako miejsce zamieszkania gminę Mosina oraz na temat zasadności przyznania 
3 punktów za spełnienie kryterium określonego w punkcie 5) w § 1 projektu uchwały  
i możliwości uwzględnienia tego wniosku w drodze autopoprawki.  
W trakcie tej dyskusji, posiedzenie Komisji Oświaty, Spraw Społecznych i Promocji opuściła 
radna Ewelina Dudek, tak więc odtąd w dalszym ciągu tego posiedzenia wyżej wymienionej 
komisji stałej Rady Miejskiej w Mosinie udział brało 10 jej członków. 
Komisja Oświaty, Spraw Społecznych i Promocji przyjęła 5 głosami „za”, przy 5 głosach 
„wstrzymujących się” – wniosek nr 3 dotyczący zaopiniowania projektu uchwały w sprawie  
określenia kryteriów rekrutacji do przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Mosina, na drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego, ustalenia liczby punktów za każde z tych kryteriów oraz dokumentów 
niezbędnych do ich potwierdzenia z uwzględnieniem przyjętego wcześniej wniosku. 
Członek Rady Rodziców przy Przedszkolu nr 3 Integracyjnym w Mosinie ……………………. 
……………… przedstawiła potrzebę rozpoczęcia w możliwie jak najszybszym terminie budowy 
nowego budynku Przedszkola nr 3 Integracyjnego w Mosinie. Kserokopia pisma Rady 
Rodziców przy Przedszkolu nr 3 Integracyjnym w Mosinie z dnia 1 października 2020 r.  
w powyższej sprawie stanowi załącznik niniejszego protokołu. 
Burmistrz Gminy Mosina Przemysław Mieloch ustosunkował się do wystąpienia członka Rady 
Rodziców przy Przedszkolu nr 3 Integracyjnym w Mosinie …………………………….,  
a następnie wraz z Zastępcą Burmistrza Gminy Mosina Tomaszem Łukowiakiem udzielił 
odpowiedzi na pytania, które między innymi dotyczyły: wskazania, czy budowa nowego 
budynku Przedszkola nr 3 Integracyjnego w Mosinie jest uwzględniona w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Mosina; możliwości pozyskania dofinansowania realizacji wyżej 
wymienionej inwestycji; wskazania, czy Gmina Mosina będzie występować o dofinansowanie 
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części żłobkowej nowego budynku Przedszkola nr 3 Integracyjnego w Mosinie; wskazania, 
czy z tytułu, że jest to przedszkole integracyjne nie ma żadnych programów, z których można 
byłoby uzyskać dofinansowanie; wskazania, czy projekt nowego budynku Przedszkola nr 3 
Integracyjnego w Mosinie został powiększony o część rehabilitacyjną; przeznaczenia części 
środków finansowych pozyskanych z emisji obligacji gminnych na realizację przedmiotowego 
zadania inwestycyjnego; zabezpieczenia miejsc dla dzieci z Przedszkola nr 3 Integracyjnego  
w Mosinie na czas budowy nowego budynku oraz określenia szacunkowych kosztów budowy 
nowego budynku Przedszkola nr 3 Integracyjnego w Mosinie.  
Zastępca Burmistrza Gminy Mosina Tomasz Łukowiak udzielił odpowiedzi na pytanie,  
które dotyczyło wizytacji infrastruktury lekkoatletycznej znajdującej się między innymi  
w Szkole Podstawowej nr 1 w Mosinie, wniosków z niej wynikających oraz określenia działań, 
jakie Gmina Mosina będzie podejmować w tym zakresie. 
Prowadzący obrady Roman Kolankiewicz przedstawił tematykę następnego posiedzenia 
Komisji Oświaty, Spraw Społecznych i Promocji, które odbędzie się w dniu 28 października 
2020 r., zwracając się przy tym z prośbą o wcześniejsze przekazywanie do Biura Rady 
Miejskiej ewentualnych pytań, wątpliwości i pomysłów jej dotyczących. 
Komisja Oświaty, Spraw Społecznych i Promocji przyjęła jednogłośnie, czyli 10 głosami „za”  
– wniosek nr 4 dotyczący przedstawienia koncepcji etapów budowy nowego budynku 
Przedszkola nr 3 Integracyjnego w Mosinie wraz z przedstawieniem zabezpieczenia miejsca 
dla dzieci z tego przedszkola na czas budowy. 
 
WNIOSKI PRZYJĘTE PRZEZ KOMISJĘ OŚWIATY, SPRAW SPOŁECZNYCH i PROMOCJI: 
1. Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Opieki nad Zabytkami dla Gminy Mosina na lata 2020-2023.  
2. Komisja wnioskuje o wykreślenie punktu 3) i punktu 4) z § 1 projektu uchwały  

w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do przedszkoli i oddziałów przedszkolnych  
w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Mosina, na drugim etapie 
postępowania rekrutacyjnego, ustalenia liczby punktów za każde z tych kryteriów  
oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia.   

3. Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji 
do przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych 
przez Gminę Mosina, na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego, ustalenia liczby 
punktów za każde z tych kryteriów oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia  
z uwzględnieniem przyjętego wcześniej wniosku.  

4. Komisja wnioskuje o przedstawienie koncepcji etapów budowy nowego budynku 
Przedszkola nr 3 Integracyjnego w Mosinie wraz z przedstawieniem zabezpieczenia 
miejsca dla dzieci z tego przedszkola na czas budowy. 
  

Na tym posiedzenie zakończono o godz. 21.14.  
 
 
   protokołował      przewodniczył    przewodniczył 
 
(-) Piotr Sokołowski              (-)  Maciej Patela        (-) Roman Kolankiewicz 


